
Protokół Nr 51/2020 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 6 maja 2020 r. 
  

W posiedzeniu Zarządu uczestniczyli: Starosta - Marcin Paliński, Wicestarosta - Paweł 
Przybyłek, Członkowie Zarządu: Lech Brzozowski, Mateusz Budka i Krzysztof  Zdziarski, 
Skarbnik Powiatu - Renata Mróz, Sekretarz Powiatu – Elżbieta Bieniek,  Kierownik Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie – Anna Kalinowska, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – Jacek 
Dłuski, Kierownik Wydziału Komunikacji – Grzegorz Gromański, Kierownik Wydziału 
Budownictwa i Ochrony Środowiska - Agnieszka Szczepkowska, Kierownik Wydziału Geodezji i 
Gospodarki Nieruchomościami – Iwona Urbanowicz, Kierownik Wydziału Oświaty, Promocji, 
Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego – Jolanta Tymińska i Dyrektor Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących – Bogdan Malinowski. 

Obrady otworzył i poprowadził Starosta Marcin Paliński. 
 
Porządek obrad: 

I. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Annie Kalinowskiej – 

Kierownikowi Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nidzicy. 

2. Omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań oraz zasad 

udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w ramach rehabilitacji społecznej 

i zawodowej ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

na rok 2020. 

II. Powiatowy Zarząd Dróg: 

1. Sprawa finansowania ul. Kościuszki.  

2. Sprawy różne. 

III.Wydział Komunikacji: 

1. Rozpatrzenie wniosku o rozłożenie na raty kary pieniężnej. 

IV. Wydział Budownictwa i Ochrony Środowiska: 

1. Rozpatrzenie wniosku o wydanie zezwolenia na usunięcie drzew.  

V. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu znajdującego 

się w budynku przy ul. Wyborskiej 12, stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego, 

będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w 

Nidzicy. 

2. Omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

najem lokalu znajdującego się w budynku przy ul. Wyborskiej 12, stanowiącego własność 

Powiatu Nidzickiego, będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i 

Ogólnokształcących w Nidzicy. 

VI. Wydział Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego: 

1. Rozpatrzenie wniosku o wyrażenie zgody na zatrudnienie nauczycieli w Zespole Szkół 

Zawodowych i Ogólnokształcących (przedmioty zawodowe). 

2.  Kontynuacja sprawy utworzenia klasy o profilu „Cyberbezpieczeństwo” w Zespole 

Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy. 

VII. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich: 

1. Przedstawienie wyników kontroli. 

VIII. Wydział Finansowy: 

1. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1)  zmian w budżecie powiatu na rok 2020, 
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2) wykazu jednostek organizacyjnych podległych Powiatowi Nidzickiemu, w których 

zostanie przeprowadzona kontrola zarządcza w 2020 roku. 

2. Sprawy różne. 

Ad. I.1. 
p. Anna Kalinowska omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani 

Annie Kalinowskiej – Kierownikowi Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nidzicy, w 
którym wyznacza się Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Nidzicy jako jednostkę 
organizacyjną właściwą do wykonywania w Powiecie Nidzickim wszelkich czynności związanych z 
wdrażaniem i realizacją programu pn. „ Pomoc osobom niepełnosprawnym poszkodowanym w 
wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych wywołanych chorobami zakaźnymi” finansowanego ze 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i udziela się Pani Annie 
Kalinowskiej – Kierownikowi Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nidzicy 
pełnomocnictwa do wykonywania w imieniu Powiatu Nidzickiego wszelkich czynności związanych 
z wdrażaniem i realizacją tego programu, w szczególności składania niezbędnych wniosków i 
zawierania umów. Pomoc dotyczyć będzie osób, które w związku z zagrożeniem 
epidemiologicznym utraciły możliwość opieki w placówkach opiekuńczych w terminie od dnia 9 
marca do dnia dzisiejszego, w kwocie 500 zł miesięcznie. Zapotrzebowanie złożone zostało na 
kwotę 404.000 zł.  

Uwag nie było.  
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 51/180/2020 w sprawie udzielenia 

pełnomocnictwa Pani Annie Kalinowskiej – Kierownikowi Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Nidzicy. stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. I.2. 
p. Anna Kalinowska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań 

oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w ramach rehabilitacji 
społecznej i zawodowej ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na rok 2020. Poinformowała, że pismem z dnia 2 kwietnia 2020 r. Prezes 
Zarządu PFRON przekazał informację o wysokości środków Funduszu przypadających dla 
Powiatu Nidzickiego na realizacją zadań z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej w roku 
2020, które wynoszą: 1.614.514 zł. Powiatowa Społeczna Rada do Spraw Osób 
Niepełnosprawnych pozytywnie zaopiniowała podział środków na poszczególne zadania. 

Na rehabilitację zawodową osób niepełnosprawnych, realizowaną przez Powiatowy Urząd 
Pracy zaplanowano kwotę: 35.000 zł - Jednorazowe środki na utworzenie stanowiska pracy w 
spółdzielni socjalnej dla skierowanej przez urząd pracy osoby niepełnosprawnej dla pracodawcy 
(art. 26g) – 35.000 zł. 

Na rehabilitację społeczną osób  niepełnosprawnych realizowaną przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie zaplanowano kwotę 1.579.514 zł, tj.: 
1. Dofinansowanie kosztów działalności warsztatów terapii zajęciowej  - 1.127.280 zł. 
2. Dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 

rehabilitacyjnych -  40.000 zł. 
3. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych -  15.900 zł. 
4. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów – 
316.334 zł. 

5. Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w 
związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych – 80.000 zł.  

 
Zadanie: dofinansowanie kosztów działalności warsztatów terapii zajęciowej. 

Dofinansowanie kosztów rocznego pobytu jednego uczestnika w WTZ w 2020 r. zgodnie z 
obowiązującymi przepisami prawa – rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 13 maja 2003 roku 
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w sprawie algorytmu przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych samorządom wojewódzkim i powiatowym (Dz. U. z 2019 r. poz. 1605 z późn. 
zm.) wynosi: 20.496 zł. Mając na uwadze powyższe w roku 2020 dofinansowanie uczestnictwa w 
warsztatach terapii zajęciowej dla 55 osób niepełnosprawnych uczestniczących w warsztatach 
wynosić będzie: 1.127.280 zł.  

Z uwagi na znaczny niedobór środków PFRON w roku bieżącym w stosunku do istniejących 

potrzeb w zakresie dofinansowanych zadań, przyjmujemy następujące kryteria przyznawania 

dofinansowania: 

Zadanie: dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w 
turnusach rehabilitacyjnych. Na realizację zadania zaplanowano kwotę: 40.000 zł. Wnioski 
dotyczące dofinansowania uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 
rehabilitacyjnych są rozpatrywane na bieżąco w miarę ich wpływu, do wysokości przyznanego 
budżetu i zgodnie z obowiązującymi zasadami.  

 
Zadanie: dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych. Na 

realizację zadania zaplanowano kwotę: 15.900 zł. Do siedziby Centrum wpłynęło siedem wniosków 
dot.: 
1. Imprezy powiatowej z okazji Międzynarodowego Dnia Seniora organizowanego przez Polski 

Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów, Zarząd Rejonowy w Nidzicy. Przyznano kwotę: 
4.500 zł. 

2. Organizacji spotkania osób niepełnosprawnych z okazji powitania lata w Borowym Młynie 
przez Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów, Zarząd Rejonowy w Nidzicy. 
Wnioskowana kwota: 840 zł. Nie przyznano dofinansowania. 

3. Pielęgnowania tradycji i obrzędów bożonarodzeniowych poprzez zorganizowanie 
integracyjnego spotkania Wigilijnego przez Polski Związek Niewidomych Okręg Warmińsko-
Mazurski, Koło w Nidzicy. Przyznano kwotę: 1.200 zł. 

4. Wyjazdu rekreacyjnego do amfiteatru zorganizowany przez Polski Związek Niewidomych 
Okręg Warmińsko-Mazurski, Koło w Nidzicy. Wnioskowana kwota; 1.440 zł. Nie przyznano 
dofinansowania. 

5. Festynu rodzinnego dla dzieci i  młodzieży niepełnosprawnej z okazji dnia Dziecka  
zorganizowanej przez Stowarzyszenie Wspierające Rozwój Dzieci i Młodzieży „Światło” w 
Nidzicy. Przyznano kwotę: 1.200 zł. 

6. XXIII Koncertu Radości i Nadziei połączonego z wystawą prac artystycznych osób 
niepełnosprawnych zorganizowany przez Polskie Stowarzyszenie na rzecz Osób z 
Niepełnosprawnością Intelektualną, Koło w Nidzicy. Przyznano kwotę: 9.000 zł. 

7. Powiatowych Dni Rodziny pod hasłem „Młodość-miłość-małżeństwo- rodzina” 
zorganizowanych przez Polskie Stowarzyszenie na rzecz Osób z Niepełnosprawnością 
Intelektualną, Koło w Nidzicy. Wnioskowana kwota: 4.500 zł. Impreza została odwołana. 

 
Zadanie: dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i 

środki pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów. 
Na realizację zadania zaplanowano kwotę: 316.334 zł. Wnioski dotyczące zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny są rozpatrywane komisyjnie. 

 
Zadanie: dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i 

technicznych. Na realizację zadania zaplanowano kwotę: 80.000 zł. Wnioski dotyczące likwidacji 
barier są rozpatrywane komisyjnie. 

 
Uwag nie było. Zarząd jednogłośnie pozytywie zaopiniował powyższy projekt 

uchwały. 
p. Lech Brzozowski zapytał, jak w obecnej sytuacji radzą sobie rodziny zastępcze. 
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p. Anna Kalinowska odpowiedziała, że ma z nimi stały kontakt. Wpływa od nich 
zapotrzebowanie na komputery do nauki zdalnej. W obecnej sytuacji nie ma na razie widzeń z 
rodzicami biologicznymi. 

 
p. Anna Kalinowska opuściła salę obrad, a dołączył p. Jacek Dłuski. 
  
Ad. II.1. 
p. Jacek Dłuski poinformował, że w trakcie realizacji przebudowy ul. Kościuszki pojawił się 

następny problem, dotyczący położenia kanału telefonicznego. Wystąpił do Orange o jego 
przebudowę. Dotarł do dokumentów, z których wynika, że kanał został za płytko wykonany, na 
głębokości 30-40 cm. Kopie dokumentów przesłane zostały do Orange, która je obecnie analizuje. 
Niekorzystny jest dla nas upływ czasu, ponieważ możemy nie zdążyć z realizacją inwestycji w 
terminie.  

Starosta Marcin Paliński dodał, że jest jednoznaczna opinia mecenasa Edwarda Ośko. 
Sprawa jest prosta do wygrania i goni nas czas. Ponadto Dyrektor PZD złożył również wniosek o 
zabezpieczenie 70.000 zł na wykonanie rurociągu. Burmistrz Nidzicy przykaże 290.000 zł 
dofinansowania, a resztę powiat musi dołożyć. Do wyżej wspomnianej sieci teleinformatycznej też 
gmina nie dołoży. Poza tym nie będzie mogła również dołożyć do zaplanowanych dokumentacji. 
Zadania gminne znalazły się na ostatnich miejscach listy rezerwowej i Burmistrz jest przekonany, 
że nie otrzymają dofinansowania.  

p. Jacek Dłuski przeczytał pismo Burmistrza Nidzicy w sprawie cięć wydatków na inwestycje 
w związku z trudnościami finansowymi. Proponuje w nim zmianę umowy, poprzez zmniejszenie 
dofinansowania Gminy Nidzica do przebudowy ul. Kościuszki.  

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że zgodnie z przyjętą zasadą finansowania inwestycji po 
50%, zmniejszenie udziału Gminy nie wchodzi w grę. Myśli, że wniosek ten powinien być 
negatywnie rozpatrzony.  

p. Lech Brzozowski zapytał, jak zostały ocenione wnioski powiatu o dofinansowanie.  
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że prawdopodobnie wszystkie znajdą się na liście 

podstawowej, ponieważ przetargi wychodzą w niższych kwotach.  
p. Paweł Przybyłek odniósł się jeszcze do pisma Burmistrza. Poinformował, że rozmawiał z 

Burmistrzem, który twierdził, że dotrzyma umowy, a pismo było jedynie zasygnalizowaniem wielu 
potrzeb Gminy, nie tylko drogi Napiwoda-Czarny Piec, ale Piątki – Olszewo i dokumentacji. Jeśli 
wniosek na ul. Przemysłową otrzyma dofinansowanie, to Gminie będzie łatwiej dofinansować inne 
nasze zadania.  

Starosta Marcin Paliński kontynuował, że jeden wniosek powiatu zakwalifikowany jest do 
dofinansowania w wysokości 60%, a cztery są na liście rezerwowej. Wg otrzymanych informacji 
wszystkie wejdą na listę podstawową. Uważa, że pismo ma charakter informacyjny i nie powinno 
wprowadzać nieporozumień, ponieważ współpraca układa się bardzo dobrze. 

p. Mateusz Budka zapytał, czy kanał telefoniczny też Gmina dofinansuje. Odnośnie 
rurociągu z Burmistrzem nic nie ustaliliśmy. 70 tys. zł jest mniej. Nie zachowana zostaje zasada 
finansowania po 50%. Uważa, że kontynuacją umowy jest dodatkowy koszt. Rozumie sytuację 
gminy, ale pozostaje dodatkowa kwestia dla nas do sfinansowania. 

p. Lech Brzozowski zauważył, że bez  tych dodatkowych zadań nie zakończymy inwestycji. 
Uważa, że nie powinien do nich dokładać ani powiat ani gmina.  

p. Paweł Przybyłek zaznaczył, że powalczymy o zwrot tych pieniędzy.  
p. Lech Brzozowski uważa, że jest porozumienie pomiędzy powiatem a gminami o wspólnym 

współfinansowaniu po 50 % wkładu własnego inwestycji dróg powiatowych na które powiat 
otrzyma dofinansowanie z zewnątrz i  dodał, że każdy z włodarzy powinien tych zasad się trzymać. 
Zaznaczył, że jeśli chodzi o inwestycję z gminą Nidzica - ulica Kościuszki to oprócz wkładu 
własnego z powiatem Gmina Nidzica ponosi w całości koszty remontu kanalizacji sanitarnej tej 
inwestycji, dokłada kwotę 290.000 zł do rurociągu, który jest własnością instytucji Wody Polskie i 
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rozumie Burmistrza, że nie chce współuczestniczyć w kosztach przebudowy linii 
telekomunikacyjnej, która jest własnością Telekomunikacji. 

p. Mateusz Budka zauważył, że dodatkowe roboty są ściśle związane z tą inwestycją, dlatego 
traktuje je jako jedną inwestycję. Trzeba te kwestie rozwiązać. 

Starosta Marcin Paliński uważa, że wykonujemy nie swoje zadania. Rurociąg należy do Wód 
Polskich, a sieć telefoniczna do Orange. Jest przekonany, że odzyskamy te środki. Kilka razy były 
spotkania i uzgodnienia z Wodami Polskimi, jak się wydawało optymistyczne. Później  stwierdzili, 
że to nie ich rurociąg, co przekracza granice zdrowego rozsądku. Sąd to szybko ustali. Jak powstanie 
zobowiązanie, po wykonaniu rurociągu, to będzie podstawa, żeby wystąpić do sądu. 

p. Lech Brzozowski dodał, że tak samo trzeba postąpić w sprawie linii telefonicznej. Zapytał 
o jaką chodzi kwotę. 

Starosta Marcin Paliński podał, że jest to kwota 400 tys. zł.  
p. Renata Mróz zaznaczyła, że znalazła środki w budżecie.  
p. Mateusz Budka wspomniał, żeby pamiętać, że robimy inwestycję dla mieszkańców. 
Starosta Marcin Paliński dodał, że z Funduszu otrzymamy dofinansowanie na jedną drogę w 

wysokości 60%. Nie jest to sytuacja, jakiej oczekiwał.  
p. Mateusz Budka stwierdził, że Starosta nie może brać na siebie tej odpowiedzialności. Nie 

do końca jest to od nas zależne, że nie ma spodziewanego dofinansowania. Dodał, że nie ma 
pretensji do Gminy Nidzica, ale byłoby dobrze, gdyby finansowanie ul. Kościuszki było po 
połowie.  

p. Jacek Dłuski zaznaczył, że zgodnie z założeniami programu nie ma żadnych kryteriów 
kwalifikowania wniosków, poza dochodowym. 

Zarząd jednogłośnie negatywnie rozpatrzył wyżej omówiony wniosek Burmistrza 
Nidzicy. 

 
 
Ad. II.2. 
p. Jacek Dłuski przedstawił propozycję firmy Nowa Energia Sp. z o.o. dotyczącą naprawy 

dróg powiatowych na trasie Kozłowo – Zaborowo – Zalesie – Niedanowo – Zakrzewko, po 
zakończeniu budowy farm wiatrowych. Firma proponuje udokumentować stan dróg przed i po 
inwestycji i naprawić te zniszczone odcinki. p. Jacek Dłuski uważa, że jedną drogę warto byłoby 
wyłączyć z tego remontu, ponieważ planujemy przebudowę drogi Kozłowo-Zaborowo, a w zamian 
zaproponować coś innego. 

Starosta Marcin Paliński uważa, że można zaproponować, żeby firma zapłaciła nam za 
szkody, a nie naprawiała. Nie wiemy, czy zostanie to zaakceptowane. Za wcześnie mówić o finale. 
Jak dotąd współpraca układa się normalnie.  

Zarząd przyjął informację do wiadomości.  
 
p. Jacek Dłuski opuścił salę obrad, a dołączył p. Grzegorz Gromański. 
 
Ad. III. 
p. Grzegorz Gromański przedstawił wniosek mieszkańca o rozłożenie na raty kary nałożonej 

za nie wywiązanie się z obowiązku zgłoszenia zbycia dwóch pojazdów w kwocie 400 zł. 100 zł 
zostało już spłacone. Wnioskodawca jest bezrobotny i proponuje rozłożenie kwoty 300 zł na raty 
miesięczne po 50 zł. Dołączone jest oświadczenie o stanie majątkowym, z którego wynika, że nie 
posiada majątku. p. G. Gromański proponował przychylić się do prośby o rozłożenie spłaty kary 
w ratach po 50 zł. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku. 
 
p. Mateusz Budka zapytał o ilość zarejestrowanych pojazdów od początku roku, w stosunku 

do roku ubiegłego w analogicznym okresie.  
p. Grzegorz Gromański odpowiedział, że jest ich mniej.  
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p. Elżbieta Bieniek wyjaśniła, w jaki sposób odbywa się obsługa interesantów w Starostwie.  
p. Grzegorz Gromański dodał, że ze względu na pandemię rynek kupna-sprzedaży pojazdów 

zmniejszył się. W liczbach za jakiś czas będą konkretne dane. 
p. Grzegorz Gromański opuścił salę obrad, a dołączyła p. Agnieszka Szczepkowska. 
 
Ad. IV. 
p. Agnieszka Szczepkowska  przedstawiła wniosek Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy o 

wydanie zezwolenia na usunięcie czterech drzew z pasa drogowego drogi powiatowej  relacji – 
Leszcz-Jankowice- Rączki – Moczysko rosnących na wysokości posesji nr 32 w m. Dobrzyń. 
Drzewa są częściowo obumarłe, uszkodzone i posiadają duży posusz w koronach. Ograniczają 
widoczność przy włączaniu się do ruchu drogowego wyjeżdżającym z w/w posesji, a jedno z 
wyniosłych drzew jest pochylone w stronę tej posesji.  

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie wyraził zgodę na usunięcie wymienionych we 
wniosku drzew. 

 
p. Agnieszka Szczepkowska opuściła salę obrad, a dołączyła p. Iwona Urbanowicz. 
 
Ad. V.1. 
p. Iwona Urbanowicz omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

najem lokalu znajdującego się w budynku przy ul. Wyborskiej 12, stanowiącego własność Powiatu 
Nidzickiego, będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w 
Nidzicy dla Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nidzicy na potrzeby Klubu AA. 
Zaznaczyła, że zmieniła się stawka najmu o wskaźnik inflacji na kwotę 650,36 zł miesięcznie za 
lokal o pow. 52,60 m2 + opłata za energię. 

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 51/181/2020 w sprawie 
wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu znajdującego się w budynku przy ul. 
Wyborskiej 12, stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego, będącego w trwałym 
zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy, stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. V.2. 
p. Iwona Urbanowicz w nawiązaniu do wyżej przedstawionego wniosku podkreśliła, że jest 

to kolejna umowa najmu z tym samym najemcą, dlatego wymagana jest zgoda Zarządu i Rady 
Powiatu. Przygotowany został stosowny projekt uchwały na sesję. 

Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu w 
sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu. 

 
p. Iwona Urbanowicz opuściła salę obrad, a dołączyła p. Jolanta Tymińska. 
 
Ad. VI.1. 
p. Jolanta Tymińska przedstawiła wnioski: 
- dyrektora ZSZiO o wyrażenie zgody za zatrudnienie nauczycieli przedmiotów 

zawodowych. Przypomniała, że zgodnie z prawem oświatowym, jeżeli brakuje nauczycieli 
przedmiotów zawodowych, za zgodą organu prowadzącego  można zatrudnić osoby na to 
stanowisko wg stawek nauczycieli dyplomowanych. Dyrektor wnioskował o zatrudnienie 
dziewięciu specjalistów do kształcenia w kierunkach: technik logistyk, technik budowlany, technik 
informatyk, ekonomia przedsiębiorstw. Wszystkie proponowane do zatrudnienia osoby posiadają 
wykształcenie kierunkowe i zatrudnione będą na część etatu (poza jedną osobą); 

- dyrektora ZSO o wyrażenie zgody za zatrudnienie dwóch nauczycieli emerytów w 
przedmiotach: język polski i matematyka.  

p. Mateusz Budka zapytał, czy nauczycielka j. polskiego rozpoczęła I klasę. 
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p. Lech Brzozowski stwierdził, że należałoby sprawdzić, czy w Powiatowym Urzędzie Pracy 
są zarejestrowani bezrobotni z wykształceniem nauczycielskim. 

p. Jolanta Tymińska odpowiedziała, że musiałaby zajrzeć w arkusz. W PUP nie ma 
zarejestrowanych nauczycieli, dyrektor posiłkuje się nauczycielami z innych szkół. 

p. Lech Brzozowski stwierdził, że jeśli nie ma bezrobotnych nauczycieli, to jest „za” ich 
zatrudnieniem. 

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że Dyrektor nie ogłaszał na stronie, że potrzebuje 
nauczycieli. Proponował wydać zgodę, pod warunkiem zapewnienia godzin nauczycielom z 
pozostałych szkół  powiatowych. 

Zarząd jednogłośnie poparł propozycję Pana Starosty, wyrażając zgodę na 
zatrudnienie wnioskowanych nauczycieli, pod warunkiem zapewnienia godzin 
nauczycielom z pozostałych szkół  powiatowych. 

 
Starosta Marcin Paliński dodał, że analizowane były arkusze organizacji szkół. Stwierdził, że 

oddziały zostały zaplanowane realnie. Nauczycieli brakuje, więc czas wprowadzić nowych. Taką 
politykę informacyjną rozpoczniemy. 

 
Do posiedzenia dołączył p. Bogdan Malinowski. 
 
p. Bogdan Malinowski przedstawił założenia Programu CYBER.MIL z klasą. Poinformował, 

że 23 kwietnia br. ukazało się Zarządzenie Ministra Obrony Narodowej w sprawie wdrożenia 
„Programu CYBER.MIL z klasą”.  
 

Program dotyczy nowego projektu edukacyjnego, przeznaczonego dla uczniów szkół 
ponadpodstawowych (licea, technika). Założeniem jest utworzenie 16 klas o profilu 
„Cyberbezpieczeństwo i nowoczesne technologie informatyczne”, średnio w jednej szkole na 
terenie każdego województwa w formie eksperymentu pedagogicznego.  
Jeżeli w danym województwie brakuje potencjału do utworzenia klasy, możliwe jest utworzenie 
dwóch klas w innym województwie, lub zmniejszenie liczby szkół uczestniczących w Programie.  
Klasy powinny liczyć nie mniej niż 10 i nie więcej niż 15 uczniów. Program nauczania przedmiotów 
specjalistycznych w klasie cyberbezpieczeństwa realizuje się przez pierwsze 3 lata szkolne. Nauka 
w ostatniej klasie stanowi przygotowanie do egzaminu maturalnego. W ramach eksperymentu 
realizuje się następujące obszary tematyczne: podstawy kryptografii, historia kryptografii, podstawy 
algorytmiki, podstawy cyberbezpieczeństwa, zarządzanie bezpieczeństwem danych i informacji. 
Nauka w klasie objętej Programem umożliwi uczniom zdobycie kompetencji z obszaru 
współczesnych zagrożeń cyfrowych, zarządzania ryzykiem w zakresie cyberbezpieczeństwa, 
bezpieczeństwa systemów informacyjnych oraz kryptograficznych aspektów ochrony danych. 
Absolwenci klas cyberbezpieczeństwa będą mieli – po wdrożeniu przez Ministerstwo Obrony 
Narodowej, zwane dalej „MON”, elementów motywacyjnych – większe szanse na przyjęcie na 
studia wojskowe z zakresu cyberbezpieczeństwa, informatyki i przedmiotów ścisłych.  

NCBC oraz WAT sprawuje nadzór merytoryczny nad realizacją Programu. 
Zajęcia dydaktyczne z podstaw kryptografii, podstaw cyberbezpieczeństwa, bezpiecznych 

infrastruktur informatycznych, historii kryptografii, podstaw algorytmiki i innych przedmiotów 
specjalistycznych mogą być prowadzone przez nauczycieli akademickich z uczelni wyższych w 
zakresie nauk technicznych, na zasadzie zawartych porozumień. W ramach kształcenia 
przewidziane są zajęcia teoretyczne oraz laboratoryjne z wykorzystaniem nowoczesnych systemów 
operacyjnych i pakietów obliczeń symbolicznych. Dopuszcza się prowadzenie zajęć nauczania 
zdalnego (e-learning), organizowanie wizyt studyjnych i dydaktycznych w jednostkach 
organizacyjnych resortu obrony narodowej, instytutach naukowych, oraz przedsiębiorstwach 
zajmujących się analizą, kontrolą i działaniami związanymi z cyberbezpieczeństwem. Do 
prowadzenia zajęć specjalistycznych mogą być również wykorzystani specjaliści z podmiotów 
gospodarczych, w szczególności działających w branży informatycznej i zbrojeniowej, z 
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zachowaniem zasad ochrony informacji niejawnych i zgodnie z przepisami dotyczącymi wsparcia 
szkół. W procesie realizacji Programu przewiduje się również udział innych podmiotów: organów 
administracji państwowej, organów prowadzących szkoły, uczelni wyższych, komórek i jednostek 
organizacyjnych resortu obrony narodowej oraz zainteresowanych podmiotów gospodarczych, w 
zakresie oddelegowania ekspertów lub zorganizowania praktyk dla uczniów. 

Program skierowany jest do szkół ponadpodstawowych (technika i licea), które mogą zgłosić 
się do udziału, jeżeli łącznie spełniają następujące kryteria: 

1) szkoła prowadzi działalność dydaktyczno-wychowawczą w dziedzinie obronności 
państwa, co wynika wprost ze statutu szkoły i praktyki działania; 

2) szkoła przedstawi oświadczenie o nawiązaniu współpracy z jednostką organizacyjną 
resortu obrony narodowej podległą NCBC, w zakresie działalności dydaktyczno-wychowawczej w 
dziedzinie obronności państwa; 

3) szkoła posiada oddział lub oddziały, realizujące program z matematyki albo z matematyki 
i informatyki albo z matematyki i fizyki na poziomie rozszerzonym; 

4) średnia wyników danej szkoły z egzaminu maturalnego z przedmiotu matematyka na 
poziomie podstawowym wynosi min. 70% punktów możliwych do uzyskania, w każdym roku, w 
ciągu ostatnich 3 lat; 

5) organ prowadzący szkołę ponadpodstawową przedstawi pisemną zgodę na finansowanie 
co najmniej 20% kosztów realizacji zadania; 

6) szkoła przedstawi oświadczenie o nawiązaniu współpracy z uczelnią wyższą mającą w 
ofercie edukacyjnej przedmioty z zakresu matematyki lub informatyki albo z innymi podmiotami 
określonymi w art. 7 ust. 1 pkt 1, 2, 4-6, 7 i 8 ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. – Prawo o szkolnictwie 
wyższym i nauce w sprawie sprawowania opieki nad prowadzeniem eksperymentu pedagogicznego. 
Treść oświadczenia obejmuję 

informację dotyczącą nazwy oraz adresu uczelni lub innego podmiotu uczestniczących w 
realizacji Programu; 

7) szkoła uzyska zgodę ministra właściwego w sprawach oświaty i wychowania na 
prowadzenie eksperymentu pedagogicznego, zgodnie z art. 45 ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 
r. – Prawo oświatowe. 

2. Zgłoszenia do udziału w Programie dokonuje się na formularzu zgłoszeniowym, 
stanowiącym załącznik do Programu. 

3. Do formularza zgłoszeniowego załącza się potwierdzone za zgodność kopie dokumentów 
poświadczających sprawy, o których mowa w ust. 1 pkt 1-4 i 7. 

4. Zgodnie z założeniem Programu, co do zasady tylko jedna szkoła z województwa może 
zostać zakwalifikowana do udziału w projekcie. Gdy wymagania formalne spełni więcej niż jedna 
szkoła z województwa, w celu wyłonienia jednej placówki ocenia się dodatkowe informacje 
stanowiące kryterium różnicujące, w szczególności: 

1) wynik z egzaminu maturalnego z matematyki na poziomie rozszerzonym, w ciągu 
ostatnich 3 lat; 

2) liczbę laureatów olimpiad z matematyki, informatyki oraz fizyki. 

5. W sytuacji, gdy wymagań formalnych nie będzie spełniała żadna szkoła z województwa, 
mogą być utworzone dwie klasy w niektórych województwach w ramach ogólnej liczby klas. 

Na etapie podpisania umowy na przekazanie dotacji celowej z organem prowadzącym szkołę, 
organ ten przedstawia dodatkowo:  

1) list intencyjny z uczelni wyższej, posiadającej w ofercie przedmioty z zakresu matematyki 
lub informatyki lub z innego uprawnionego podmiotu o możliwości sprawowania opieki nad 
realizacją Programu;  

2) kalkulację kosztów (kosztorys) utworzenia klasy o profilu „Cyberbezpieczeństwo i 
nowoczesne technologie informatyczne”;  
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3) dokumenty świadczące o realizacji działalności dydaktyczno-wychowawczej w dziedzinie 
obronności państwa;  

4) oświadczenia dotyczące spełniania wymogów formalnych określonych w Programie oraz 
w przepisach prawa oświatowego wraz z kserokopiami dokumentów.  
 

W postępowaniu rekrutacyjnym bierze się pod uwagę oceny z matematyki, informatyki, 
fizyki oraz z języka angielskiego. Kandydaci przystępujący do rekrutacji muszą wykazać się 
uzyskaniem w procesie rekrutacji minimum 150 punktów oraz oceny co najmniej dobrej na 
świadectwie ukończenia szkoły podstawowej z wyżej wymienionych przedmiotów, a także powinni 
deklarować zainteresowanie problematyką obronności i wojska. Ukończenie nauki w klasach 
cyberbezpieczeństwa nie wiąże się z obowiązkiem podjęcia służby wojskowej lub zatrudnienia w 
resorcie obrony narodowej.  

Program realizuje się w latach 2021-2024. Zasadniczo realizowany jest w danej szkole tylko 
raz.  Decyzja o ewentualnej kontynuacji Programu lub o jego modyfikacji zostanie podjęta po 
zakończeniu nauki i ewaluacji Programu.  

Dotacje udzielane są organom prowadzącym szkoły z klasami cyberbezpieczeństwa na 
podstawie ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych oraz ustawy z 
dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Minister Obrony Narodowej może udzielić 
organowi prowadzącemu szkołę, która prowadzi działalność dydaktyczno-wychowawczą w 
dziedzinie obronności państwa, dotacji celowej na dofinansowanie zadań bieżących lub 
inwestycyjnych.  

Kwota dotacji przekazanej przez resort obrony narodowej na dofinansowanie zadań 
własnych bieżących i inwestycyjnych nie może stanowić więcej niż 80% kosztów realizacji zadania. 
Pozostałe 20% kosztów ponoszą organy prowadzące szkoły z klasami cyberbezpieczeństwa. W 
ramach dotacji i środków własnych organów prowadzących zostaną zapewnione środki finansowe 
wyłącznie na cele związane z wynagrodzeniem dla nauczycieli uczących przedmiotów 
specjalistycznych oraz wyposażeniem i funkcjonowaniem pracowni informatycznych, w 
szczególności na zakup: 

1) sprzętu komputerowego, urządzeń towarzyszących (m. in. drukarki, tablicy interaktywnej, 
projektora multimedialnego) oraz urządzeń sieciowych wraz z montażem; 

2) dostępu do Internetu i dostarczanie usług internetowych; 
3) licencji i oprogramowania; 
4) mebli i wyposażenia do pomieszczeń przeznaczonych na pracownie informatyczne (m.in. 

klimatyzacja); 
5) specjalistycznej literatury branżowej. 
 
p. Bogdan Malinowski dodał, że klasy tworzone będą od września 2021 r. Wnioski należy 

składać do końca maja br. (mogą być niekompletne). Wymagana jest zgoda na finansowanie co 
najmniej 20% kosztów zadania. Dyrektor stwierdził, że wszystkie wymagane elementy są możliwe  
do zebrania. Na terenie naszego województwa 5 szkół spełniałoby wymagania.  

p. Jolanta Tymińska stwierdziła, że wyrażenie zgody na finansowanie 20% zadania wymaga 
formy uchwały Rady Powiatu. Ponadto zasadne byłoby dołączenie do wniosku informacji, że 
Zarząd Powiatu wyraził też taką zgodę. 

Starosta Marcin Paliński zauważył, że nie znamy ostatecznej kwoty, która stanowiłaby te 
20%, ale nie wydaje się, żeby była taka wysoka, żeby powiat jej nie udźwignął. 

p. Mateusz Budka uważa, że wydatki te mogą się zwrócić w subwencji, bo może przybyć 
uczniów. 

Zarząd jednogłośnie podtrzymał decyzję o utworzeniu klasy Cyberbezpieczeństwa 
w Zespole Szkół Ogólnokształcących oraz wyraził zgodę na sfinansowanie 20% kosztów 
jej funkcjonowania. 
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p. Jolanta Tymińska i p. Bogdan Malinowski opuścili salę obrad. 
 
Ad. VII. 
p. Elżbieta Bieniek omówiła wyniki kontroli przeprowadzonych w Starostwie Powiatowym 

– Wydziale Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 
1) przez Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego w Olsztynie 

w dniach 4 grudnia 2019r. - 31 stycznia 2020 r. w zakresie: 
-  modernizacja i ewidencja gruntów i budynków – kontrola prawidłowości stosowania 

procedur przeprowadzenia modernizacji egib; 
- proces cyfryzacji zbiorów państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego i 

automatyzacja jego funkcjonowania  
Okres kontrolowany: 01.01.2018-01.12.2019. 
Ocena była pozytywna z zaleceniami, aby podjęto działania prowadzące do: 
- korekty zapisów regulaminu organizacyjnego dotyczących realizacji zadań administracji 

rządowej z zakresu geodezji i kartografii poprzez uwzględnienie aktualnych przepisów prawa w tej 
dziedzinie; 

- upoważnienia pracowników wydziału Geodezji do załatwiania spraw w imieniu Starosty w 
ustalonym zakresie – adekwatnym do wykonywanych przez nich czynności, 

- zawiadomienia wydziału ksiąg wieczystych i starostów sąsiednich powiatów o zmianach 
danych ewidencyjnych wynikających z modernizacji EGiB Gminy Kozłowo. 

2) przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego w dniach 17-28.02.2020 r. w zakresie 
prawidłowości wykorzystania i rozliczenia dotacji otrzymanych z budżetu państwa na realizację 
zadań z zakresu geodezji i kartografii w roku 2019. Kontrola wypadła pozytywnie. 

Uwag i pytań nie było.  
 
Ad. VIII.1.1) 
p. Renata Mróz przedstawiła:  
1) zawiadomienie do decyzji  Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 71/2020 z dnia  17 

kwietnia 2020 r. w sprawie wysokości dochodów i dotacji celowych z budżetu państwa na rok 2020:  
- zwiększająca dochody: 

 w rozdziale 70005 § 2110 o kwotę 1.157 zł na zarządzanie mieniem Skarbu Państwa przez 
j.s.t.,  

 w rozdziale 71012 § 2110 o kwotę 9.537 zł na gromadzenie i aktualizację państwowego 
zasobu geodezyjnego i kartograficznego, 

 w rozdziale 71015 § 2110 o kwotę 34.311 zł na kontrole procesu budowlanego oraz 
utrzymania obiektów budowlanych, 

 w rozdziale 85156 § 2110 o kwotę 16.872 zł na opłacenie i refundację składek na 
ubezpieczenie zdrowotne z budżetu państwa za osoby uprawnione, 

 w rozdziale 85205 § 2110 o kwotę 5.922 zł na przeciwdziałanie przemocy w rodzinie; 
- zmniejszająca dochody: 

 w rozdziale 85202 § 2130 o kwotę 26.216 zł na wsparcie finansowania zadań i programów 
realizacji zadań pomocy społecznej (DPS), 

 w rozdziale 85508 § 2160 o kwotę 10.603 zł na pomoc Państwa w wychowywaniu dzieci; 
Zarząd dostosował plan dochodów do powyższej decyzji, jak również dokonał 
zmniejszenia planu wydatków: w rozdziale 85202 § 2820 o kwotę 26.216 zł, w 
rozdziale 85508 § 3110 o kwotę 10.603 zł (zgodnie z wnioskiem PCPR) i 
zwiększenia planu wydatków: w rozdziale 70005 § 4300 o kwotę 1.157 zł (zgodnie 
z wnioskiem Starostwa), w rozdziale 71012 § 4300 o kwotę 9.537 zł (zgodnie z 
wnioskiem Starostwa), w rozdziale 85156 § 4130  o kwotę 16.872 zł, rozdziale 85205 
§ 4170 o kwotę 5.922 zł (zgodnie z wnioskiem PCPR) i w rozdziale 71015 w: § 4010 
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o kwotę 8.480 zł, § 4020 o kwotę 20.458 zł, § 4110 o kwotę 4.049,86 zł, § 4440 o kwotę 
1.221,14 zł, § 4480 o kwotę 102 zł (zgodnie z wnioskiem PINB); 

2) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 73/2020 z dnia 21 kwietnia 2020 r. 
zwiększającą plan dochodów w rozdziale 75495 § 2120 o kwotę 18.375 zł na finansowanie 
zadań związanych ze zwalczaniem zakażenia, zapobieganiem rozprzestrzenianiu się, 
profilaktyką oraz zwalczaniem skutków choroby zakaźnej wywołanej wirusem SARS- 
CoV-2 - zapewnienie warunków ustalonych dla zbiorowego miejsca kwarantanny 
(internat ZSRiO).  
Zarząd dokonał zmiany zgodnie z powyższą decyzją, jak również zwiększył plan 
wydatków w rozdziale 75495 § 4300 o tę samą kwotę (zgodnie z wnioskiem 
Starostwa); 

3) wniosek Powiatowego Urzędu Pracy o przesunięcie kwoty 4338 zł w ramach rozdziału 
85333, tj. zmniejszenie planu wydatków w: § 4040 o kwotę 3.599 zł, § 4270 o kwotę 739 
zł, a zwiększenie § 4440 o kwotę 4.338 zł. Zmiana ta związana jest z koniecznością korekty 
odpisu na ZFŚS. 
Zarząd jednogłośnie rozpatrzył wniosek pozytywnie; 

4) wniosek Powiatowego Zarządu Dróg o przesunięcie kwoty 5.999,79 zł w ramach 
rozdziału 60014, tj. zmniejszenie planu wydatków w: § 4040 o kwotę 2.401,46 zł, § 4430 
o kwotę 1.500 zł, § 4210 o kwotę 2.098,33 zł, a zwiększenie planu wydatków w § 4440 o 
+kwotę 5.999,79 zł. Zmiana ta związana jest z koniecznością korekty odpisu na ZFŚS. 
Zarząd jednogłośnie rozpatrzył wniosek pozytywnie; 

5) wniosek Powiatowego Zarządu Dróg o zwiększenie planu finansowego w rozdziale 60014 
§ 6050 za zadanie inwestycyjne pn. Przebudowa mostu w ciągu ulicy powiatowej Nr 
3711N Tadeusza Kościuszki w lok. 0+335 wraz z przebudową ulicy od km 0+000 do km 
0+705 w kwocie 400.000 zł z przeznaczeniem na usunięcie kolizji telekomunikacyjnych 
uniemożliwiających realizację w/w inwestycji, jak również zmniejszenie planu wydatków 
w tym samym rozdziale w: § 4300 o kwotę 254.000 zł i § 4270 o kwotę 146.000 zł.  

Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że środki przesuwane z remontów wynikają z 
oszczędności w przetargach. Mamy jeszcze czas na podpisanie umów. Jeśli samorządy nie 
dofinansują zadań, to nie będziemy ich robić. Informacja jest taka, że wszystkie zadania powiatowe 
wejdą na listę podstawową (Napiwoda - Czarny Piec, Grabowo, Zaborowo, Olszewo-Piątki). Jeśli 
jedna inwestycja Gminy Nidzica wejdzie na listę, to dofinasowanie dla powiatu będzie realizowane. 

Wszystkie powyższe decyzje Zarządu ujęte zostały w uchwale Nr 51/182/2020 w 
sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2020. Została ona podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. VIII.1.2) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Zarządu w sprawie wykazu jednostek 

organizacyjnych podległych Powiatowi Nidzickiemu, w których zostanie przeprowadzona kontrola 
zarządcza w 2020 roku. Zgodnie z harmonogramem, do kontroli w bieżącym roku wyznaczone 
zostały dwie jednostki: Zespół Szkół Ogólnokształcących oraz Specjalny Ośrodek Szkolno-
Wychowawczy.  

Uwag nie było.  
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 51/183/2020 w sprawie wykazu jednostek 

organizacyjnych podległych Powiatowi Nidzickiemu, w których zostanie przeprowadzona 
kontrola zarządcza w 2020 roku, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 
Ad. VIII.2. 
p. Renata Mróz omówiła wniosek Powiatowego Urzędu Pracy, który w związku z epidemią 

realizuje nowe zadania (mikropożyczki, dofinansowanie dla małych i średnich przedsiębiorstw itd.). 
Ponad 10 mln zł wpłynie do powiatu na ich realizację. Dyrektor zwraca się z prośbą o zatrudnienie 
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dwóch osób na stanowiskach pomocniczych od maja do końca roku oraz utrzymanie etatu 
kierowcy-archiwisty do końca roku. Koszt utrzymania tych trzech osób to 72.730 zł. Zaznaczyła, 
że do chwili obecnej wpłynęło 6.700.000 zł na realizacje tarczy antykryzysowej, w tym 37.500 zł to 
koszty obsługi. 

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że faktycznie w PUP przybyło zadań. Wpłynęło ok. 800 
wniosków. Ponad 2 tys. jest firm, z czego ok. 1500 mikrofirm. Jest to dodatkowe zajęcie dla 
pracowników. Czy PUP jest aż tak dociążony, tego nie wie. Uważa, że jeśli jest taka potrzeba, to na 
ten trudny czas należałoby wyrazić zgodę. Tym bardziej, że otrzymujemy środki na obsługę. 

p. Renata Mróz poinformowała, że w ramach tarczy antykryzysowej płatnicy składek mogą 
skorzystać z ulgi  - zwolnienia z 50% składek ZUS. Wszystkie nasze jednostki, poza ZSZiO złożyły 
wnioski o zwolnienie z 50% składek za okres marzec- maj br. Warunkiem jest liczba 
ubezpieczonych zgłoszonych do ZUS wg stanu na dzień 29 lutego br. nie większa, niż 49. PUP z 
tego tytułu może zaoszczędzić ok. 40.000 zł. Sumując kwotę na obsługę tarczy– 37.500 zł oraz 
zwolnienie ze składek ZUS- 40.000 zł, PUP miałby do dyspozycji środki na zabezpieczenie wyżej 
przedstawionych potrzeb kadrowych.  

p. Lech Brzozowski stwierdził, że faktycznie PUP w związku z tarczą antykryzysową ma i 
będzie miał zwiększone zadania, bo każdy z przedsiębiorców będzie chciał natychmiast otrzymać 
pomoc, dlatego uważa, że po wcześniejszej reorganizacji w PUP wsparcie kadrowe i finansowe jest 
wskazane i potrzebne. 

Starosta Marcin Paliński dodał, że prosił Panią dyrektor, żeby przesunęła pracownika z 
obsługi bezrobotnych. Dyrektor wstępnie prosiła o zatrudnienie trzech osób, a teraz – dwóch. 
Dodał też, że jeśli uda się odzyskać część składek z ZUS, za okres marzec-maj, to wsparcie PUP 
bez naszych kosztów byłoby możliwe. 

p. Paweł Przybyłek proponował dodatkowe wynagrodzenie dla części pracowników, z tytułu 
zwiększonych zadań. 

p. Mateusz Budka uważa, że dla zmotywowania pracowników jakaś forma podwyżki 
mogłaby zostać wprowadzona, jeśli zatrudniono by jedną osobę, a innym – dołożono zadania i 
podwyższono płacę.  

Zarząd jednogłośnie przychylił się do wniosku Powiatowego Urzędu Pracy.  
p. Renata Mróz podkreśliła, że specustawa upoważnia Zarząd do dokonywania zmian w 

budżecie, związanych z realizacją tarczy antykryzysowej. W związku z tym wystosuje pismo do PUP 
w sprawie wniosku o zwiększenie planu wydatków o kwotę 37.500 zł i przygotuje uchwałę na 
kolejne posiedzenie.  

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że jeśli chodzi o Radę Powiatu, to nie ma palących 
tematów, żeby zwoływać sesję. W czerwcu, w normalnym trybie, planowana jest sesja 
absolutoryjna.  

 
p. Renata Mróz poinformowała, że trwa procedura emisji obligacji. Spływają informacje z 

jednostek o zatrudnieniu i wynagrodzeniu pracowników administracji i obsługi. Mamy 2,5 % 
zaplanowane na podwyżki płac. Musimy szukać środków. Realizowane mają też być 6 % podwyżki 
dla nauczycieli.  

p. Paweł Przybyłek uważa, że to, co jednostki zaoszczędzą na składkach ZUS, będą mogły 
przeznaczyć na podwyżki.  

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że należy poczekać na decyzje ZUS. 
 
Wobec wyczerpania porządku, Przewodniczący zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu. 
Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała:  Starosta 
/-/ Inspektor / - / Marcin Paliński 

Małgorzata Jarka   Wicestarosta  
/ - / Paweł Przybyłek 
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Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  

               / - / Mateusz Budka 
Członek Zarządu  

               / - / Lech Brzozowski 
 
 
 


